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OPRÅB 
 
Til Folketingets Kulturudvalg ! 
 
Under en diskussion i radioens P2 for nylig, vedr. Radiounderholdningsorkestret 
fremtid, kom det  bl.a. frem, at der er 4 symfoniorkestre i Københavnsområdet.  
Alligevel har der været stærke ønsker om at bevare Underholdningsorkestret. 
 
I debatten har der ingen saglige argumenter været fremført for bevarelsen.  Det  har 
stort set kun været subjektive og følelsesladede meninger, der er blevet brugt for at 
bevare orkestret for enhver pris.  Ikke mindst har man fået folk på "gaden" til at 
bakke op om bevarelsen.  Og det er der jo "krummer" i. 
 
Man kunne ønske, at i hvert fald politikerne havde gjort sig anstrengelser for blot at 
undersøge, hvor mange gange orkestret spiller om året, og ikke mindst, hvor 
koncerterne finder sted.  Det kan faktisk ses på orkestrets hjemmeside.  Her er 
statistikken for de seneste 6 år : 
 
Fra 30. aug. 2008 til 13. dec. 2014 er der i alt nøjagtigt 200 koncerter, dertil kommer 
så p.t. 13 planlagte koncerter i 2015.  I alt 213 koncerter, hvoraf kun de 35 har 
fundet sted Vest for Storebælt, og 178 Øst for Storebælt (hovedsagelig København).  
Altså kun 16 % af koncerterne foregår i Vest-Danmark. 
 
Da 56 % af befolkningen bor Vest for Storebælt (og kun 44 & Øst), og da 
 sammensætningen af Folketinget sker efter samme fordelingstal, burde det være 
en nem sag for politikerne at blive enige om, at hvis Københavnerne vil bevare 
Underholdningsorkestret, så må de selv til lommerne. 
 
Hilsen 
Søren Vind 
Aarhus 
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